
Skatteudvalget

Til: Skatteministeren

Dato: 19. februar 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SAU alm. del

Spørgsmål 308
Vil ministeren oplyse provenuvirkningen ved at fjerne de særlige skatteregler for såkaldt
skattefrie porteføljeaktier? Ministeren bedes redegøre for provenuet ved to modeller; 1)
både udbytter og avancer fra skattefrie porteføljeaktier beskattes som almindelige aktiers
udbytter og avancer og 2) en harmonisering, hvor udbytter fortsat beskattes lempeligt,
men hvor avancerne ikke længere er skattefrie og i stedet – i lighed med udbytterne –
beskattes med 70 pct. af indtægterne. Provenuet bedes opgjort i umiddelbar virkning, ef-
ter tilbageløb og efter tilbageløb og adfærd. Dette bedes opgjort for alle årene 2021-2025
og i varig virkning. Der bedes her anvendt 2021- niveau og faste 2021-priser. Ministeren
bedes også opgøre virkningen på råderummet i 2021-priser.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Rune Lund (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Rune.Lund@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjørn Brandenborg
formand
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